
PROTOKOL Nr 4/2015

posiedzenia Komisji Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Le§nictwa
Rady Powiatu Nowos~deckiego

w dniu 21 maja 2015 r.

Realizowany porz'ldek obrad:

I. Otwarcie posiedzenia i przyjCllcieporz1!dku posiedzenia.
2. PrzyjCllcie protokolu poprzedniego posiedzenia Komisji Ochrony Srodowiska, Rolnictwa

i Lesnictwa Rady Powiatu Nowos1!deckiego.
3. Inform acj a Wojew6dzkiego Inspektora Ochrony Roslin i Nasiennictwa w Krakowie

o realizacji zadaiJ. w zakresie ochrony roslin i nasiennictwa na terenie powiatu nowos1!deckiego
w 2014 roku.

4. Informacja 0 realizacji programu usuwania odpad6w zawieraj1!cych azbest.
5. Sprawy bie4ce i wolne wnioski.
6. ZamkniCllcieposiedzenia.

Ad. 1
Przewodnicz~cy Komisji Roman Potoniec otworzyl posiedzenie
przybylych.

W posiedzeniu uczestniczyli Czlonkowie Komisji oraz zaproszeni goscie:

przywital wszystkich

Jan OPILO
Magdalena JURCZAK

- Dyrektor Wydzialu Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i LeSnictwa,
- Kierownik Oddzialu Inspektoratu Ochrony Roslin i Nasiennictwa w
Krakowie - Oddzial w Nowym S,!czu

Lista obecnosci stano wi zal,!cznik do niniejszego protokolu.
Przewodnicz~cy Komisji przedstawil porz,!dek posiedzenia i poddal go pod glosowanie.
Porz,!dek posiedzenia zostal jednoglosnie przyjyty.

Ad. 2
Przewodnicz~cy Komisji Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Lesnictwa Roman Potoniec poddal
pod glosowanie protokol nr 3/2015 z 23 kwietnia 2015 r.

Protok61 zostal przyjyty jednoglosnie i podpisany.
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Ad.3.
Kierownik Oddzialu Inspektoratu Ochrony Roslin i Nasiennictwa w Krakowie - Oddzial w
Nowym S~czu Magdalena Jurczak przedstawila informacj(( Wojew6dzkiego Inspektora Ochrony
Roslin i Nasiennictwa w Krakowie 0 realizacji zadail w zakresie ochrony roslin i nasiennictwa na terenie
powiatu nowos<t-deckiegow 2014 roku.

Obszar dzialania Oddzialu w Nowym S<t-czuobejmuje teren powiatu nowos<t-deckiegoi miasta
Nowy S<t-cz.Pracownicy Oddzialu realizuj<t-zadania zwi<t-zanez nadzorem nad zdrowiem roslin,
zapobieganiern zagrozeniorn zwi<t-zanymz obrotern i stosowaniem srodk6w ochrony roslin, nadorern nad
wytwarzaniern, ocen<t-i obrotern rnaterialern siewnyrn.

Pani Magdalena Jurczak po kr6tce odniosla si((do nast((puj<t-cychzagadnieil.:
• realizacji zadail.z zakresu nadzoru fitosanitamego,
• realizacji zadail. z zakresu obrotu srodkarni ochrony roslin i nadzoru nad stosowaniernsrodk6w

ochroy roslin
• realizacji zadail.z zakresu nasiennictwa

Pomimo z roku na rok przybywaj<t-cychwamych zadail.rnerytorycmych do wykonania na terenie powiatu,
Oddzial Terenowy dziala w bardzo rnalej obsadzie personalnej - 6 os6b, nie adekwatnej do waznosci i
ilosci wykonywanych zadail. statutowych, zwlaszcza w okresie szczeg6lnego zainteresowania
konsument6w jakosci<t-i bezpieczeilstwern zywnosci.

Czlonek Komisji Jan Gomolka zapytalo klasy toksycmosci srodk6w ochrony roslin?

Kierownik Oddzialu Inspektoratu Ochrony Roslin i Nasiennictwa w Krakowie - Oddzial w Nowym
S~czu Magdalena Jurczak odpowiedziala, iz srodki ochrony roslin to substancje lub ich mieszaniny oraz
Zywe organizmy, przemaczone do ochrony roslin uprawnych przed organizmarni szkodliwymi, niszczenia
niepoZ<t-danych roslin, regulowania wzrostu, rozwoju i innych proces6w biologicmych
w roslinach uprawnych (z wyj<t-tkiern)nawoz6w oraz poprawy wlasciwosci lub skutecmosci tych
substancji.
Na chwile obecn<t-podzial srodk6w jest bardzo skornplikowany. Nie rnoma rn6wi6 0 4 klasach -
przyporz<t-dkowaniado danej grupy toksycmosci. Na kazdym opakowaniujest szczeg6lowa informacja.

Czlonek Komisji Jan Gomolka zapytal srodki czym si(( r6Zni<t-srodki ochronne pochodz<t-ce z
nielegalnych ±r6del od orginalnych?

Kierownik Oddzialu Inspektoratu Ochrony Roslin i Nasiennictwa w Krakowie - Oddzial w Nowym
S~czu Magdalena Jurczak odpowiedziala, iz rodzimy rynek zalewaj<t-falszywe srodki ochrony roslin,
CZ((stoniskiej jakosci i CZ((stozza wschodniej granicy. Celnicy niernal co kilka dni przechwytuj<t-taki
nielegalny towar, ale i tak sporo trafia go do kraju. W dodatku do jego dystrybucji wykorzystywany jest
internet. Srodki ochrony roslin s<t-olbrzymi<t-grup<!,jak r6wniez ich tzw."podr6bki". R6Zni<t-si(( one np.
rnaj<t-inny sklad substancji czynnych - zamiast grzybob6jczych chwastob6jcze. Jest to ternat zapewne
trudny do opanowania.

Komisja przyj~a informacj~. Material stanowi zal~cznik do niniejszego protokolu.
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AdA.

Dyrektor Wydzialu Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Lesnictwa Jan Opilo przedstawil
informacj(( 0 realizacji programu usuwania odpadow zawierajC!cych azbest.

Program usuwania odpadow zawierajC!cych azbest z terenu Powiatu NowosC!deckiego realizowany
przez powiat od 2001 roku zostal opracowany i wdrozony ze wzglydu na narastajC!cy problem bezpiecznego
dla srodowiska i kosztownego procesu unieszkodliwiania tych niebezpiecznych odpadow.

W 2014 roku uaktualniono "Zasady i tryb udzielania pomocy finansowej na realizacjy "Programu
usuwania odpadow zawierajC!cych azbest z terenu powiatu nowosC!deckiego".

Kontynuowana jest z gminami wspolpraca dotyczC!ca realizacji Programu usuwania odpadow
zawierajC!cych azbest wg schematu:

• Powiat - minimum 50 %
• Gmin - maksimum 50 %

Nie zmienil siy cel programu ukierunkowany na pomoc w usuwaniu odpadow zawierajC!cych azbest,
polegajC!cy na odbiorze tych odpadow z terenu nieruchomosci nalezC!cych do wnioskodawcow, tj. pokrycie
kosztow pakowania, zaladunku, transportu i przekazania do unieszkodliwienia na skladowisko odpadow
niebezpiecznych.

Zgodnie z ustawC! Prawo zamowien publicznych ZarzC!d Powiatu corocznie oglaszal przetarg
nieograniczony na wylonienie wykonawcy, ktory zajmowal siy powyzszym zadaniem. Jedynym kryterium
wyboru oferty jest cena usuniycia i przekazania do unieszkodliwienia 1 tony odpadow.

Zainteresowanie mieszkancow Powiatu "Programem usuwania odpadow zawierajC!cych azbest
z terenu Powiatu NowosC!deckiego" jest bardzo duze, w ubieglym roku zlozono 316 wnioskow
o dofinansowanie.

W ramach w/w programu w 2014 roku usuniyto 724 ton odpadow zawierajC!cych azbest z 275 posesji.
LC!czniena realizacjy zadania wydatkowano kwoty 230 957 00 zl.

LC!cznieod poczC!tku realizacji programu usuniyto z terenu powiatu 6 752,41 Mg (ton) z 2673 posesji.
LC!czniekoszty usuwania odpadow wyniosly 2 199307 zl.

We wspolpracy z PCFE przygotowana zostala Karta projektu do Regionalnego Programu
Operacyjnego Wojewodztwa Malopolskiego na lata 2014 - 2020 - Nabor projektow subregionalnych, w
ramach Priorytetu inwestycyjnego 6.1 Inwestowanie w sektor gospodarki odpadami celem wypelnienia
zobowiC!Zanokreslonych w dorobku prawnym Unii w zakresie srodowiska oraz zaspokojenia wykraczajC!cych
poza te zobowiC!Zania potrzeb inwestycyjnych okreslonych przez panstwa czonkowskie.

Zgodnie z zalozeniami projektu planowane jest usuwanie ok. 1 000 ton rocznie odpadow
zawierajC!cych azbest przez okres 5 lat. Dofinansowanie projektu z srodkow RPOWM na lata 2014 - 2020
wyniesie 85 %.

Mieszkancy powiatu na biezC!co sc! informowani 0 mozliwosci skorzystania z dofinansowania na
usuniycie odpadow zawierajC!cych azbest.

Realizacja programu przyczynila siy w znacznym stopniu do ograniczenia zjawiska przypadkowego
porzucania odpadow zawierajC!cych azbest i tworzenia dzikich wysypisk tych odpadow na przyklad w lasach
lub nad ciekami wodnymi.

Mieszkancy powiatu majC! gwarancjy bezplatnego pozbycia siy odpadow i otrzymujC! dokumenty
swiadczC!ce 0 naleZytym ich unieszkodliwieniu.

Zgodnie z "Krajowym planem usuwania wyrobow zawierajC!cych azbest" termin rozwiC!zania
problemu unieszkodliwiania odpadow zawierajC!cych azbest powinien nastC!pi6przed 2032 rokiem.

Komisja przyj~la informacj~. Stanowi zal~cznik do niniejszego protokolu.
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Ad. 5/6.
Przewodnicz~cy Komisji Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Lesnictwa Roman Potoniec
podzi((kowal za udzial w komisji i zamkn~l posiedzenie.

Przewodnicz~cy Komisji
Ochrony Srodowiska,

Rolnictwa i Lesnictwa RPN

Protokolowala: Anna Hardy-Repetowska
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